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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 7/2014 

konaného dne 17. 9. 2014 
 
Přítomni: 

1. Kettner Lukáš (předseda) 6. Černý Radek 

2. Šmardová Hana 7. Procházka Jan 

3. Houser Jaroslav 8. Libus Petr 

4. Vrzal Miloslav 9. Měrtlová Soňa (tajemnice) 

5. Janoušková Marcela  

 
Omluveni: 

1. Antonín Pavel  4. Kaňkovský Vít 

2. Bambasová Jaroslava 5. Wasserbauer Stanislav 

3. Preininger Tomáš  

 
Hosté: 
 

1. Bradáčková Ivana (OS ČLK Jihlava) 3. Vermousek Ivo (OS ČLK Třebíč) 

2. Hynek Poul (OS ČLK Pelhřimov)  

 
Program: 
 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu jednání; 
3. Kontrola zápisu; 
4. Setkání s ČLK; 
5. Workshop „Zdravotní plán Kraje Vysočina“; 
6. Diskuze, různé; 
7. Závěr. 
 
 

1. Zahájení 

Soňa Měrtlová, tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájila 
jednání. Přivítala všechny přítomné. Dle počtu přítomných členů konstatovala, že komise 
je usnášeníschopná. Omluvila předsedu ZdK ze začátku jednání. 
 

2. Schválení programu 

Soňa Měrtlová přednesla návrh programu zasedání, který byl 7 hlasy schválen. 
 

3. Kontrola zápisu 

K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Na zasedání se dostavil předseda komise, Lukáš Kettner. 
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4. Setkání s ČLK 

Lukáš Kettner přivítal přítomné a hosty a vyzval je k informacím. Jan Vermousek, zástupce ČLK 
Třebíč. Informoval přítomné, že situace v Nemocnici Třebíč, příspěvkové organizaci, po nástupu 
ředitelky Ing. Tomášové je lepší. Došlo k redukci kvalifikovaného personálu na oddělení 
chirurgie, je nutností zajistit nové chirurgy. Dále zmínil zrušení poplatků v nemocnicích, které 
jsou ale kompenzovány Ministerstvem zdravotnictví. Dopad zrušení regulačních poplatků 
u ambulantních specialistů zatím není znám. Mizí problematika nedostatku praktických lékařů 
na Třebíčsku. 

Lukáš Kettner se dotázal na početní stav lékařů ZZS na oblastním středisku Třebíč. 

Jan Vermousek odpověděl, že situaci dokonale nezná. 

 Hynek Poul, zástupce ČLK Pelhřimov, informoval, že problematika na Pelhřimovsku je 
ve vyšším věku ordinujících lékařů v interních oborech. Mladí lékaři, v souvislosti s nedostatkem 
lékařů v určitých oborech, mění odborné zaměření. Problém je v nedostatku stomatologů 
a ve fluktuaci lékařů v souvislosti s výkonem lékařské praxe (přesun v rámci regionu i mimo 
region). Řešením by byla motivace (hmotné statky, perspektiva), ale jen do takové míry, aby 
nenastala rivalita mezi stávajícími lékaři a novými, motivovanými, lékaři. 

Jaroslav Houser zmínil i problematiku specializací lékařů, které jsou spojeny s dlouhým studiem. 
Lékaři v praxi danou problematiku zvládají, ale nemají potřebné atestace. Jan Vermousek 
doplnil, že některé zákroky v rámci atestací jsou zbytečně náročné. 

Jan Procházka zmínil tzv. Stabilizační smlouvy v nemocnicích, jako nástroj k zamezení fluktuace 
lékařů. Dříve byly tyto smlouvy pro nemocnice povinné. Např. v Nemocnici Jihlava byla 
povinnost zrušena. Jaroslav Houser informoval, že v nemocnici Pelhřimov Stabilizační smlouvy 
jsou.  

Ivana Bradáčková, zástupkyně ČLK Jihlava, souhlasila s výroky svých kolegů a doplnila, že 
v Nemocnici Jihlava je problematika nedostatku lékařů na ODN. Ze strany personálu je pozitivně 
vnímána rekonstrukce nemocnice. Zmínila problematiku parkování. Dále vznesla dotaz, kdy 
bude zbourán infekční pavilon? Soňa Měrtlová odpověděla, že je s demolicí počítáno na rok 
2015. Je nutné prvně upravit diagnostický pavilon a přestěhovat radiofarmaka. 

Dále se Ivana Bradáčková dotázala na vznik Alzheimercentra Jihlava. Soňa Měrtlová 
informovala, že toto zařízení zřejmě nebude poskytovat zdravotnické služby, ale služby sociální. 
Zmínila také účinnost novely o financování sociálních služeb, od 1. 1. 2015. 

Lukáš Kettner osloví a pozve na zasedání ZdK ředitelku Alzheimercentra, s čímž všichni 
přítomní souhlasili. 

Soňa Měrtlová informovala o diskusi novely zákona o zdravotních službách, která posiluje práva 
lékařů v možnosti odmítnout nespolupracující pacienty. Přítomní se shodli, že v akutních 
případech je tato možnost prakticky neproveditelná. 

 

5. Workshop „Zdravotní plán Kraje Vysočina“ 

Soňa Měrtlová, dle podkladového materiálu, okomentovala jednotlivé body osnovy Zdravotního 
plánu Kraje Vysočina (dále jen „plán“): 

1. Úvod 
2. Profil Kraje Vysočina 
3. Lidské zdroje 
4. Analýza vybraných oborů nemocnic 
5. Kvalita zdravotní péče 
6. Ekonomická situace zdravotnických zařízení 
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7. Infrastruktura zdravotnických zařízení 
8. SWOT analýza 
9. Doporučení 
10. Závěr 

 

Lukáš Kettner vznesl dotaz, na jaké časové období je plán tvořen. Soňa Měrtlová reagovala, že 
do roku 2020 (krátkodobý plán). Lukáš Kettner namítl, že z pohledu investic a infrastruktury, by 
měl být zpracován i střednědobý plán, na 10 až 12 let. Plán by měl obsahovat stránku popisnou, 
analytickou a návrhovou. Plán by měl být také rozdělen na dvě části lékařské obvody (terén) 
a nemocnice. Měly by být také zpracovány varianty se záměrem kraje s Nemocnicemi (např.: 
stávající stav, jedna příspěvková organizace, změna právní subjektivity nemocnic).  

Radek Černý reagoval, že v souvislosti s tvorbou zdravotního plánu chybí politické zadání – 
diskuse - komentář stávajícího stavu zdravotnictví na Vysočině, jako nejlepší varianty; úvahy 
o změnách (transformaci zdravotnictví) a jejich přínos či rizika.  

Soňa Měrtlová reagovala, že OZ na základě analýz zpracuje plán a  dle doporučení, která 
z plánu vyplynou, budou řešeny varianty, jakým směrem se zdravotnictví na Vysočině bude 
ubírat. 

Usnesení 07/07/2014/ZdK 
Zdravotní komise rady kraje 
požaduje 
výstupy z analytických podkladů pro tvorbu plánu. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  
 
Z důvodu vysoké finanční náročnosti nebudou dle analýz zpracovány všechny obory. 
V současné době je plně zpracována oblast urologie. Dopracovává se oddělení pediatrie a ORL. 
Dále by měly být analyzovány obory: Gynekologie, chirurgie, neurologie, oční, ortopedie, 
radiodiagnostika, TBC, interna. 

Nebude analyzováno: nukleární medicína, ARO, centrální operační sály, rehabilitační péče, 
klinická biochemie a mikrobiologie, nukleární medicína, onkologie, patologie, infekční, 
traumatologie.  

Radek Černý seznámil přítomné se svými poznámkami k osnově plánu. Nevidí smysl 
v samostatném geriatrickém oddělení, stárnutí populace se týká každého oddělení. Ani 
v zahrnutí mínění zaměstnanců do zdravotního plánu. Dále zmínil systém financování, hlavně 
v souvislosti se systémem emergence, který musí být velmi ztrátový pro nemocnice. Lukáš 
Kettner reagoval, že musí být změněn systém financování, jinak je emergence pro pacienty 
přínosné.  Jaroslav Houser doplnil, že je to způsobeno nedostatkem lékařů na záchranné službě 
a pacienti jsou předáváni k ošetření do nemocnic. Radek Černý doplnil, že bude zrušen noční 
lékař na záchranné službě ve Žďáře nad Sázavou a Bystřici nad Pernštejnem.  

Úkol na ZdK 8/2014: informace o záchranné službě. 

Dále se Radek Černý dotázal na analýzu v oblasti magnetické rezonance. Soňa Měrtlová 
reagovala, že takováto analýza je již zpracována a v rozmezí 5 až 10 let by měla být v každé 
nemocnici v Kraji Vysočina. Nyní je jednáno o magnetické rezonanci do další nemocnice v kraji 
(nyní pouze v Nemocnici Jihlava). Odliv 63% pacientů mimo kraj. 

Petr Libus doplnil, že pořízení nového přístroje má návaznost také na kvalifikovaně proškolený 
personál. Také by měla být zdravotnickému personálu ulehčena administrativa. Soňa Měrtlová 
reagovala, že by mělo dojít k elektronické provázanosti lékařské dokumentace. 

Soňa Měrtlová, na dotaz Radka Černého, doplnila, že aktualizace zdravotního plánu Kraje 
Vysočina do konce roku 2014, s největší pravděpodobností, dokončena nebude. 
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Lukáš Kettner požádal OZ, aby byla ZdK informována o systémových dokumentech 
projednávaných radou kraje. 

Na závěr tohoto bodu přítomní diskutovali o akutní geriatrické péči a na následné péči. 

 

6. Diskuze, různé 

 Soňa Měrtlová informovala o přípravě na ePreskripci: OZ oslovil zdravotní pojišťovny 
s dotazem, kolik lékařů je v současné době vybaveno využít systém ePreskripce. 
V současné době nelze vyjádřit přesný stav lékařů, protože někteří lékaři využívají 
pro ePreskripci firmy. Členové ZdK obdrželi vyjádření jednotlivých pojišťoven. 

 Lukáš Kettner informoval členy ZdK o požadavku předsedy KOUS o možnosti stálého 
hosta v ZdK s hlasem poradním. Tato problematika bude řešena na ZdK č. 8/2014. 

 Soňa Měrtlová vyzvala členy ZdK k vyjádření k aktualizovanému Programu rozvoje Kraje 
Vysočina pro oblast zdravotnictví, který byl členům zaslán, jako podkladový materiál. 

Usnesení 08/07/2014/ZdK 
Zdravotní komise rady kraje 
byla seznámena 
s aktualizovaným Programem rozvoje Kraje Vysočina pro oblast zdravotnictví. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  

 

7. Závěr. 

Předseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
 
Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Zuzana Škrdlová dne 17. 9. 2014 


